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Protokół Nr 45 

z obrad czterdziestej piątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 26.06.2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12: 00 – do godz. 14:55. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / (Dz. U. z 2017r. 

poz. 1875/ 

 

Radny nieobecny usprawiedliwiony: Wojciech Janicki. 
 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Inspektor ds. Informacji Publicznej, Ewidencji Działalności  

Gospodarczej i Danych Osobowych    - Ewa Kiestrzyn-Kobus 

5. Sołtys sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

6. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

7. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

8. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego „E-Krajna” - Paweł Szydeł 

  

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku. 
9. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia – schronisku dla osób bezdomnych i schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi niebędącymi jednostkami organizacyjnymi Gminy 

Więcbork, a realizującymi zadania własne gminy w zakresie udzielania schronienia 

osobom bezdomnym, które ostatnie stałe miejsce zameldowania posiadały na terenie 

gminy Więcbork. 
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10. Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Klub „Senior+”, 

będącego jednostką organizacyjną pomocy społecznej, w formie klubu samopomocy  

i połączenia go z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Więcborku oraz  

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w tym ośrodku 

wsparcia. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych 

usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na plaży przy Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze nr 179/2018 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka. 

15. Przyjecie uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie gminy Więcbork, odrębnie dla poszczególnych rodzajów 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem 

sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielania dotacji Spółkom Wodnym, trybu postępowania  

w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania. 

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Zakończenie. 

 

Na wniosek Burmistrza Więcborka do powyższego wprowadzono następujące zmiany: 

 jako punkt 8 porządku obrad wprowadzony zostaje punkt dotyczący podjęcia uchwały  

w sprawie Przyjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze  

nr 179/2018 Wojewody Kujawsko – Pomorskiego, 

 dotychczasowy Punkt 8 porządku obrad rozpatrzony zostanie, jako pkt. 12. 

W związku z powyższym dotychczasowa numeracja przesłanego wcześniej Radnym 

porządku obrad podlega korekcie, stosownie do wprowadzonych zmian 

  

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po 

wprowadzeniu zmian. 

Na sali 14 radnych. 

Za przyjęciem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Ad.4 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XLIV 

sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  



3 
 

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

03.06.2018r. – udział w Gminnych Obchodach Dnia Dziecka. 

08.06.2018r. – spotkanie z przedstawicielem Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Wsparcia 

Ekonomii Społecznej GINEKA, dotyczące tworzenia spółdzielni socjalnych. 

09.06.2018r. – udział w Pikniku Rodzinnym zorganizowanym przy Szkole Podstawowej Nr 2 

w Więcborku. 

12.06.2018r. – udział w Festiwalu Piosenki Turystycznej dla Osób Niepełnosprawnych  

w Więcborku.  

17.06.2018r. – udział Wiceprzewodniczącej RM w Więcborku w Turnieju Sołectw  

w Jastrzębcu. 

21.06.2018r. – udział w otwarciu wystawy fotografii p. Stanisława Pręgowskiego w Miejsko-

Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku. 

22.06.2018r. – udział w uroczystym zakończeniu roku szkolnego w Szkole Podstawowej  

w Pęperzynie. 

25.06.2018r. – spotkanie z nauczycielami i dyrektorami szkół gminnych dotyczące realizacji 

projektów edukacyjnych oraz posiedzeniu Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

3.06.2018r. – obecność na VI rundzie Mistrzostw Strefy Polski Północnej w motocrossie,  

w Więcborku (miejsce: tor motocrossowy Plebanka) 

4.06.2018r. - udział w otwarciu wystawy, w ramach obchodów 100-lecia odzyskania 

niepodległości „W drodze do niepodległości” (miejsce: MGOK w Więcborku) 

6.06.2018r.- wyjazd do Torunia. gdzie wspólnie ze Skarbnik Gminy Więcbork - Panią Aliną 

Kruk – Burmistrz Więcborka podpisał umowę na dofinansowanie modernizacji drogi 

gruntowej Zabartowo – Puszcza. Realizowany będzie odcinek 1 km drogi w nawierzchni 

bitumicznej. Dofinansowanie w ramach FOGR to kwota 76 800,00zł (miejsce: Urząd 

Marszałkowski w Toruniu). Tego samego dnia Burmistrz Więcborka wziął udział  

w zakończeniu roku akademickiego UTW oddział w Więcborku (miejsce: MGBP  

w Więcborku), oraz w koncercie Pana Kuby Michalskiego zorganizowanego w ramach 

obchodów 100-lecia odzyskania niepodległości „Śpiewana historia Polski” (miejsce: MGBP 

w Więcborku). 

7.06.2018r. – wraz z sołtysem Runowa Krajeńskiego Janem Antczakiem Burmistrz 

Więcborka odbył wizytę na placu budowy drogi w Runowie Krajeńskim oraz w budynku po 

przedszkolu w Runowie, gdzie dobiegają końca prace remontowe. Przy okazji tego wyjazdu 

Burmistrz wspólnie z Sołtysem odwiedzili też plac, na którym miała zostać zainstalowana 

siłownia napowietrzna. W tym samym dniu Burmistrz uczestniczył również w posiedzeniu 
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Zespołu Zarządzania Kryzysowego zwołanego przez Starostę Sępoleńskiego w związku  

z pożarami na składowiskach odpadów komunalnych na terenie kraju (miejsce: Starostwo 

Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim) był obecny przy losowaniu osób, które złożyły wniosek  

i będą mogły otrzymać dofinansowanie z programu Eko-Piec (miejsce: Sala Krajeńska 

MGOK w Więcborku). 

8.06.2018r. - udział w zjeździe absolwentów  Ekonomika, którzy kończyli szkołę 50 lat temu 

tj. w 1968 roku (miejsce: CKZiU w Więcborku). 

10 .06.2018r. - udział w Festynie Rodzinnym zorganizowanym przez Radę Rodziców  

i nauczycieli,  w Szkole Podstawowej w Sypniewie. 

11,06.2018r. - spotkanie się z Panem Rafałem Guzym, który na Mistrzostwach Polski  

w Podnoszeniu Ciężarów w Ciechanowie zdobył brązowy medal reprezentując MGLKS 

Grom Więcbork. W spotkaniu uczestniczył również trener Pan Marek Ksobiak (miejsce: 

gabinet Burmistrza). Tego dnia Burmistrz Więcborka uczestniczył także w wieczornicy 

zorganizowanej przez PZERiI oddział w Więcborku pn. „Małe historie Wielkiej 

Niepodległej” (miejsce: sala lustrzana MGOK w Więcborku) 

12.06.2018r. - Zastępca Burmistrza Więcborka Pan Jacek Masztakowski wziął udział  

w posiedzeniu Rady Izby Rolniczej (miejsce: świetlica wiejska w Wilkowie). Burmistrz 

Więcborka w tym dniu uczestniczył w obchodach XX-lecia istnienia ŚDS w Więcborku oraz 

III Festiwalu Piosenki Turystycznej dla osób niepełnosprawnych (miejsce: Lasek Miejski  

w Więcborku). 

13.06.2018r. - Konwent Powiatu Sępoleńskiego. Tematy poruszone to m.in.: założenie 

projektu pn. „Edukacja dorosłych na rzecz rynku pracy w powiecie sępoleńskim, świeckim i 

tucholskim; mobilna komunikacja z mieszkańcami – Samorządowy Informator SMS; stan 

zaawansowania usuwania szkód po nawałnicy z sierpnia 2017 roku w lasach prywatnych 

(Urząd Miejski w Kamieniu Krajeńskim) 

14.06.2018r. - spotkanie z Panem Ryszardem Seidel z Polskiego Towarzystwa Turystyczno- 

Krajoznawczego oddział w Bydgoszczy w sprawie odnowienia oznakowania czterech 

pieszych szlaków turystycznych (miejsce: gabinet Burmistrza) oraz spotkanie z uczestnikami 

Klubu Samopomocy Domek funkcjonującego w ramach ŚDS w Więcborku (miejsce: ŚDS  

w Więcborku). W tym dniu Burmistrz Więcborka wziął udział w spotkaniu integracyjnym 

KGW Lubcza i KGW Runowo Krajeńskie (miejsce: boisko przy świetlicy wiejskiej  

w Lubczy) 

15.06.2018r. - spotkanie z Nadleśniczym Nadleśnictwa Runowo Panem Kamilem 

Walenciukiem (miejsce: Nadleśnictwo Runowo Krajeńskie) 

17.06.2018r. - udział w Turnieju Sołectw Gminy Więcbork. Zwycięzca Turnieju została 

drużyna reprezentująca Jastrzębiec. Burmistrz raz jeszcze pogratulował zwycięstwa oraz 

znakomitej organizacji. W 2019 roku turniej odbędzie się w Suchorączku (miejsce: boisko  

w Jastrzębcu). 

18.06.2018r. - udział w kolejnym posiedzeniu Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

zwołanego przez Starostę Sępoleńskiego w związku z pożarami na składowiskach odpadów 

komunalnych na terenie kraju. Podsumowanie kontroli przeprowadzonych na składowiskach 

odpadów komunalnych oraz w punktach skupu surowców wtórnych (miejsce: Starostwo 

Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim). 
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20-21.06.2018r. – udział w Konwencie Burmistrzów Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

w Pałacu Wierzbiczany w Gminie Gniewkowo. Tematy, to m.in.: aktualne informacje dot. 

PROW i RPO Województwa K-P; porozumienie z Krajowym Biurem Wyborczym; zmiany  

w Ustawie Prawo Łowieckie. 

21.06.2018r. - udział w otwarciu wystawy fotografii Pana Stanisława Pręgowskiego  

w Miejsko- Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku . 

22.062018r. - spotkanie z Panem Kamilem Walenciukiem – Nadleśniczym Nadleśnictwa 

Runowo. Omówienie możliwości współpracy między Nadleśnictwem a Gminą Więcbork 

(miejsce: gabinet Burmistrza) oraz udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia Rady Miejskiej  

w Więcborku (miejsce: gabinet Przewodniczącej RM w Więcborku). Poza tym tego dnia 

Burmistrz Więcborka uczestniczył w Wieczorze Świętojańskim zorganizowanym przez KGW 

Suchorączek (miejsce: boisko przy świetlicy wiejskiej w Suchorączku). 

23.06.2018r.- udział w XXII Spotkaniach Rodzinnych w Domu Pomocy Społecznej  

w Suchorączku, podsumowaniu kolejnego sezonu Powiatowej Piłki Nożnej. W sezonie 

2017/2018 w rozgrywkach wzięły udział dwie drużyny z naszej Gminy tj. Fireman Zabartowo 

i Time Lubcza. Burmistrz pogratulował udziału i zajętych miejsc w klasyfikacji końcowej 

(miejsce: Wiejski Ośrodek Kultury w Wałdowie). 

24.06.2018r. - udział w Gminnych Zawodach Sportowo - Pożarniczych OSP (miejsce: 

boisko LZS Gwiazda w Sypniewie) oraz  III Wewnątrzklubowym Turnieju Tańca Studia 

Natural (miejsce: sala gimnastyczna SP nr 1 w Więcborku). ponadto tego dnia Burmistrz 

wziął udział w festynie integracyjnym „Spotkajmy się jeszcze raz” w Placówce Opiekuńczo-  

Wychowawczej w Więcborku (miejsce: boisko za salą gimnastyczną CKZiU w Więcborku) 

25.06.2018r.  - udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej (miejsce: biuro 

Przewodniczącej RM w Więcborku) oraz spotkaniu z Panem Janem Śliwińskim właścicielem 

Restauracji Pomorzanka oraz Panem Tomaszem Bondarczykiem Ośrodek Wczasowy Tęcza. 

Rozmowy dotyczyły możliwości współpracy w zakresie wyżywienia 4 policjantów  

z Oddziałów Prewencji Policji, którzy w m-cach lipiec i sierpień, którzy będą pełnili służbę 

na terenie Więcborka. Poza tym Burmistrz uczestniczył w posiedzeniach dwóch Komisji 

Rady Miejskiej w Więcborku: Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM w Więcborku  

i  połączonej Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa/…/ RM w Więcborku (miejsce: sala 

Krajeńska MGOK w Więcborku). 

26.06.2018r. – udział w rozmowie kwalifikacyjnej dot. naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze Podinspektora ds. windykacji zaległości podatkowych i opłat lokalnych  

w Urzędzie Miejskim w Więcborku. Tego dnia Burmistrz Więcborka spotkał się z Dyrektor 

BOOS w Więcborku Panią Danutą Zawidzką oraz dyr. Przedszkola Gminnego w Więcborku 

Panią Anną Pankanin. Omówione zostały bieżące aspekty przygotowania do uruchomienia od 

września Klubu Dziecięcego w Więcborku (miejsce: gabinet Burmistrza) oraz wziął udział  

w posiedzeniu Komisji Założeń Planu Urządzania Lasu Nadleśnictwa Runowo na lata 2020-

2029 (miejsce: Nadleśnictwo Runowo Krajeńskie). W posiedzeniu uczestniczył m.in.  

p.o. z-cy dyr. Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych Pan Ireneusz Jałoza. 

 

Informacje o przetargach: 

 

22 czerwca 2018 roku rozstrzygnięto dwa przetargi: 
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1. Termomodernizacja budynku SP z Oddziałami Integracyjnymi w Jastrzębcu. Kwota  

w budżecie: 340 310,00zł (dofinansowanie Wojewody K-P 169 750,00zł) – 

najkorzystniejsza oferta firmy Zakład Budowlany Zdzisław Błociński Więcbork, kwota 

327 000,00zł 

2. Termomodernizacja budynku SP w Zakrzewku. Kwota w budżecie 284 437,00zł 

(dofinansowanie Wojewody Kuj.-Pom. 107 837,00zł) – najkorzystniejsza oferta firmy 

„Handkor” Kazimierz Korczak Koronowo, kwota 256 947,00zł 

 

Termin wykonania powyższych inwestycji – do 30 września 2018r. 

W tym miejscu Burmistrz Więcborka odczytał również informację złożoną do niego 

przez Kierownika Wodociągów na temat inwestycji prowadzonej przez ZGK  

w Więcborku w miejscowości Sypniewo. 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/. 

 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Anna Łańska złożyła interpelację skierowaną do Powiatowego Urzędu Pracy  

w Sępólnie Krajeńskim z prośbą o udzielenie informacji na temat liczby osób 

skierowanych w 2018 roku do jednostek samorządu terytorialnego powiatu sępoleńskiego 

oraz ich jednostek organizacyjnych, w ramach robót publicznych, prac interwencyjnych 

oraz stażów z podaniem długości trwania zatrudnienia tych osób.  

 

Ad. 8 Projekt uchwały w sprawie wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze nr 179/2018 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

Projekt dotyczy wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze Wojewody Kujawsko 

Pomorskiego w sprawie zmiany nazwy ulicy Bojowników o Wolność i Demokrację na ulicę 

Tadeusza Suszyńskiego. Zgodnie z informacją, jaka Burmistrz Więcborka przekazał radnym 

na ostatniej sesji, do Urzędu Miejskiego w Więcborku w dniu 28 maja 2018r. wpłynęło ww. 

zarządzenie, które nakazuje zmianę ulicy w związku z niewypełnieniem przez Radę Miejską 

w Więcborku ustawowego obowiązku zmiany nazw ulic - symboli, które propagują 

komunizm w ciągu dwunastu miesięcy od daty wejścia w życie ustawy. Powodem, dla 

którego przedmiotowa uchwała zostaje wywołana jest fakt, że 30 sierpnia 2017r. Rada 

Miejska w Więcborku, dokonała zmiany nazwy tej ulicy, a konkretnie uzasadnienia, które  

w sposób niebudzący wątpliwości wskazywało, ze ulica ta ma upamiętniać wszystkich tych, 

którzy w sposób pokojowy i zbrojnie walczyli o suwerenność kraju. Wojewoda Kujawsko-

Pomorski z tą argumentacją się nie zgodził, dlatego też wystąpił do Instytutu Pamięci 

Narodowej o wyrażenie opinii w tym temacie. Wojewoda wystąpił do IPN z pismem  

16 października 2017 roku, IPN miał wg prawa maksymalnie dwa miesiące na odpowiedź,  

a opinię tą wydał dopiero 25 kwietnia 2018r. Zatem naruszony został w tym zakresie zapis 

ustawy, który wyraźnie mówi o dwóch miesiącach. Należy też podkreślić, że  mieszkańcy 

ulicy BoWiD z wielkim oburzeniem przyjęli decyzję Wojewody, nie zgadzają się z nią  

i uważają, iż dotychczasowa nazwa w żaden sposób nie propaguje komunizmu, a ta opinia  

z kolei jest zbieżna z tą, którą wyrażają sądy administracyjne w całym kraju. Za przykład 
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może posłużyć uzasadnienie wyrok Sądu Administracyjnego w Gdańsku, które przytoczone 

zostało radnym na posiedzeniu połączonych Komisji RM w dniu 25.06.2018r. W sądach 

administracyjnych przyjęto zasadę, że taka nazwa propagująca komunizm musi jednoznacznie 

kojarzyć się z komunizmem, bądź też go w sposób jednoznaczny symbolizować, osobom, 

które będą się z nią stykały. Taką nazwa wg Sadu Administracyjnego w Gdańsku jest m.in. 

ulica Stalina, Bieruta, czy Wandy Wasilewskiej. Natomiast ulice: 28 Stycznia, 29 Stycznia, 

Wyzwolenia, czy BoWiD, takiej symboliki nie mają. Istotnym jest również to, że nikt nie 

konsultował z mieszkańcami tej nowej nazwy, a rozmów zasłyszanych, czy też ze stanowiska 

wskazanego przez radnego Rembelskiego, wynika, że mieszkańcy nie zgadzają się z takim 

wyborem Wojewody i mają żal, że nikt z nimi tego nie konsultował. Nadawanie nazw ulicom 

jest prerogatywą Rady, aczkolwiek ustawa dopuszcza możliwość wystąpienia w tym zakresie 

wojewody. Niemniej jest to według władz Gminy Więcbork wkraczanie w pewną 

suwerenność samorządu terytorialnego. Jeżeli od wszystkich organów państwa wymaga się 

tego, by stosowały prawo, to również organy administracji rządowej, takie prawo powinny 

stosować. Zgodnie ze słowami poety cyt.: „Prawo, niech zawsze prawo znaczy” – koniec 

cytatu. Stąd też zainicjowanie i przedłożenie radnym projektu tejże uchwały. 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję mówiąc, że w niektórych kwestiach nie tylko w stu 

ale i w dwustu procentach musi się zgodzić z Burmistrzem, co do niekompetencji władz   

rządowych, skoro nie trzymają się oni ani przepisów prawa dotyczących zachowania 

terminów uzgodnień ani też nie liczą się z opinią społeczną. Jeszcze bardziej porażający jest 

według niej stosunek Instytutu Pamięci Narodowej co do faktów historycznych, gdyż okazuje 

się, że wszystko można interpretować na tysiące różnych sposobów i raz wydawać jedną 

opinię, potem inną opinię w zależności od tego, na jakie biurko spłynie wniosek. Do tego  

w tym konkretnym przypadku wplątuje się nazwisko osoby przez jednych szanowanej 

bardziej, przez innych mniej ale osoby żywo jeszcze tkwiącej w pamięci większości 

mieszkańców. Przewodnicząca RM wyraziła też ubolewanie w stosunku do decyzji wydanej 

przez Wojewodę ale nie tylko przez niego, powodowanej wnioskami jednego obywatela. 

Władza, która nie raczy zasięgnąć opinii u źródła w jej mniemaniu na żaden szacunek nie 

zasługuje. Są to mocne słowa ale jej zdaniem należało je powiedzieć. Nie chciałaby znaleźć 

się „w skórze rodziny” tego Pan, o którym mowa, chociażby z racji wieszania tabliczek  

i późniejszego ich zdejmowania. Ten człowiek, jakim był, na pewno na takie szarganie swoim 

nazwiskiem nie zasługuje. Wyraziła nadzieję, że te słowa w jakiś sposób dotrą do Wojewody. 

Nie chciałaby też brnąc dalej w tematykę przyznawanych odznaczeń bez jakichkolwiek 

konsultacji i utajniania przyczyn, dla których te odznaczenia się przyznaje. Pytanie, „w jakim 

kraju my żyjemy”! Za chwilę może się okazać, że ta osoba majtając różnego rodzaju 

odznaczeniami, będzie decydować o wszystkim, na każdym szczeblu. Analizując działania 

Wojewody można przyjąć, iż ktoś szafując takim nie innym odznaczeniem, determinuje 

decyzje wojewody powodując, że za nic ma on decyzje Rady Miejskiej  

i głos społeczeństwa. Co zaś do samej nazwy ulicy, przyjętej uchwałą dnia 30 sierpnia 2017r., 

to jej opinia jest niezmienna. Nie zgodziła się z Burmistrzem, co do kwestii, że w sposób 

„niebudzący wątpliwości” zachowano poprzednią nazwę, bo jej wątpliwości były w tej 

sprawie od samego początku i są nadal. Pomimo tego uważa jednak, że Wojewoda nie 

powinien postępować w taki sposób.  

Radny Jan Antczak zaproponował, by radni złożyli do Wojewody petycję, bo być może on 

nie wie, z kim ma do czynienia.  
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Jestem skłonna przychylić się do każdej z Państwa propozycji, ale wydaje mi się, że 

wielokrotnie w ten, czy inny sposób były pewne kwestie sugerowane i wyrażano się w kwestii 

tych odznaczeń, to było kierowane m.in. przez Pana Wojewodę – efekt żaden – mówiła 

Przewodnicząca RM. 

Radny Kazimierz Wilczyński stwierdził, że Rada po pierwsze nie wykonała jego zdaniem 

zapisów ustawy, po drugie Wojewoda wydał zarządzenie zastępcze, a kto prowadził takowe 

konsultuje z mieszkańcami?! 

Rozumiem, że nie ma takiej procedury, co do samej decyzji. Odnośnie poprzednich 

zarządzeń, to być może potomkowie Ulmów, gdzieś żyją, ale nie żyją wśród nas, więc nie jest 

to w tym momencie jakąś potwarzą dla tej rodziny, czy jej potomków, krewnych i 

powinowatych. Natomiast uważam, że to jest niestosowne ze strony Wojewody, że nadał 

nazwę osoby, która po pierwsze jest żywo w pamięci wszystkich nas, po drugie, żyją tu 

najbliżsi tej osoby. Dla mnie jest to niezręczność w tym momencie. Mniejszy opór budziłoby 

nadanie ulicy Kwiatowej, czy jakiejkolwiek innej neutralnej nazwy. W tym momencie 

wszyscy, którzy z tą decyzją się nie zgadzają, zostają postawieni w sytuacji, w której muszą 

wypowiedzieć się przeciwko tej osobie, której imię temu osiedlu zostało nadane i to uważam 

za wielką niezręczność. Decyzja, co do samych procedur, to inna sprawa – mówiła 

Przewodnicząca RM. 

Radny Antczak stwierdził, że radni wybrani zostali przez mieszkańców w demokratycznych 

wyborach. Radni podejmując decyzję o nazwach ulic wsłuchali się w głos społeczeństwa – 

swoich wyborców i zdecydowali tak nie inaczej. Radny zastanawiał się, czy nastąpił nawrót 

czasów komuny, że narzuca się samorządowi z góry pewne rzeczy, czy też nadal jest to 

demokracja, w której mieszkańcy decydują poprzez wybranych w demokratycznych 

wyborach przedstawicieli. To, co się dzieje jest dla niego niezrozumiałe i nie do przyjęcia. 

Mieszkańcy mieli swoje zdanie i swoją wolę w tej kwestii i radni ją uszanowali. Nie może tak 

być, że Wojewoda przysyła pismo i radni mają robić tak, jak on tego chce.  

Zastępca Burmistrza Więcborka zaznaczył, że Rada Miejska wykonała swój obowiązek.  

W przypadku nazw ulic jednoznacznie kojarzących się z komunizmem np. Wandy 

Wasilewskiej, Rada Miejska dokonała stosownych zmian w pozostałych przypadkach 

postąpiono zgodnie z sugestią IPN. Teraz „dostano po łapach”, za wykonanie czegoś zgodnie 

z sugestią IPN. Wojewoda w odpowiedzi na skargę wskazuje, że zna opinię IPN, ale nie jest 

ona dla niego wiążąca. Tym sposobem można wiele rzeczy zdyskredytować. Symbolem 

komunizmu jest wybudowanie hali widowiskowo – sportowej  „Spodek” w Katowicach, więc 

czy teraz należałoby go zburzyć? Korespondencja Gminy z IPN wymieniania była 

wielokrotnie i wielokrotnie kwestie te były konsultowane, a ostatecznie okazało się to 

niepotrzebne, bo i tak zrobiono coś za nas. 

Sołtys sołectwa Sypniewo powiedziała, że kiedy wywołano temat konieczności zmiany 

pomimo wcześniejszego mocnego sprzeciwu, mieszkańcy ostatecznie rozumiejąc 

konieczność , większością zdecydowali się na zmianę nazwy 29 Stycznia, na ulica „Długa”. 

Dlatego dziwi fakt że tej nazwy Wojewoda nie wziął pod uwagę. Inna sprawą jest natomiast 

fakt, że mieszkańcy ww. ulicy w ogóle nie tolerują i poniekąd nie przyjmują w użyciu 

codziennym, nazwy narzuconej zarządzeniem Wojewody. 

Zastępca Burmistrza Więcborka poinformował, że dnia 4 lipca odbędzie się pierwsza 

rozprawa, dotycząca wniesionej skargi, wiec ma nadzieję, że będzie wiadomo coś więcej. 
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Radny Kazimierz Wilczyński stwierdził, że tak jak powiedział, że nie wykonaliśmy zapisów 

ustawy, tak w tym przypadku nie będzie przeciw tylko się wstrzyma od głosu, z uwagi na 

zastrzeżenia, co do upływu terminu. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Na sali 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 11 radnych 

Przeciwny - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

Ad.9-12 Projekty uchwał przygotowane przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Więcborku omówił Dyrektor Jednostki p. Tomasz Siekierka. 

a) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia – schronisku dla osób bezdomnych i schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi nie będącymi jednostkami organizacyjnymi 

Gminy Więcbork, a realizującymi zadania własne gminy w zakresie udzielania 

schronienia osobom bezdomnym, które ostatnie stałe miejsce zameldowania posiadały na 

terenie gminy Więcbork. 

 

Do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy między innymi udzielanie 

schronienia, osobom tego pozbawionym. Na podstawie art. 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 

2004r. o pomocy społecznej, rada gminy jest upoważniona do ustalenia w drodze uchwały,  

w zakresie zadań własnych, szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  

w ośrodkach wsparcia. W myśl art. 51 ust. 4 wyżej wymienionej ustawy schronisko dla osób 

bezdomnych zalicza się do ośrodków wsparcia. Zmianą ustawy o pomocy społecznej, została 

wprowadzona nowa forma ośrodka wsparcia, jakim jest schronisko dla osób bezdomnych  

z usługami opiekuńczymi, stąd konieczność zmiany dotychczas obowiązującej uchwały  

w zakresie zasad ponoszenia odpłatności. Osoby nie ponoszą opłat, jeżeli dochód osoby 

samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kwoty kryterium 

dochodowego. W związku z powyższym należało ustalić zasady odpłatności dla osób, rodzin, 

których dochód jest wyższy od ustawowego kryterium dochodowego. Jest to zgodne z zasadą 

pomocniczości w pomocy społecznej, traktowanej, jako wsparcie niejako domykające, 

wspomagające osobę w jej dążeniu do wyjścia z tymczasowej trudnej sytuacji życiowej, przy 

wykorzystaniu jej własnych możliwości oraz uprawnień. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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b) w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Klub „Senior+”, będącego jednostką 

organizacyjną pomocy społecznej, w formie klubu samopomocy i połączenia go  

z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Więcborku oraz w sprawie 

ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w tym ośrodku wsparcia. 

 

 

Celem niniejszej uchwały jest w szczególności zapewnienie wsparcia seniorom osobom 

Nieaktywnym zawodowo w wieku 60 plus, będących mieszkańcami gminy Więcbork poprzez 

umożliwienie korzystania z oferty na rzecz społecznej aktywizacji, w tym oferty 

prozdrowotnej, obejmującej także usługi w zakresie aktywności ruchowej, edukacyjnej, 

kulturalnej, rekreacyjnej i opiekuńczej, w zależności od potrzeb stwierdzonych w środowisku 

lokalnym. Powołanie Klubu "Senior+" jest uzasadnione względami społecznymi. Klub 

"Senior+" działał będzie w strukturach MGOPS w Więcborku. Utworzenie klubu 

współfinansowane będzie ze środków pozyskanych przez gminę Więcbork w ramach 

programu wieloletniego „Senior+” na lata 20152020. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda mówił o tym, że wielu sześćdziesięcioletnich mieszkańców gminy 

Więcbork jest jeszcze czynnych zawodowo i do emerytury musi jeszcze pięć lat pracować. 

Tak jest w przypadku mężczyzn. 

 

Dyrektor MGOPS wyjaśnił, że obecne przepisy mówią, iż kobiety w wieku 60 lat nabywają 

prawa emerytalne. Jest to coś innego niż Polski Związek Emerytów i Rencistów, wiec, jeżeli 

opracowany zostanie regulamin mówiący, że dotyczy to osób 60+, to te osoby jak najbardziej 

mogą z tej formy działania MGOPS skorzystać. Wyznacznikiem nie jest w tym przypadku 

nabycie praw emerytalnych a bariera wieku tj. 60 i więcej lat. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

 

c) w sprawie opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi. 
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Zgodnie z §5 ust. 2 Załącznika do uchwały Nr VII/39/2015 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 29 kwietnia 2015r. w sprawie przyjęcia Szczegółowych warunków przyznania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb 

ich pobierania, do właściwości Rady Gminy należy ustalenie w drodze uchwały pełnej opłaty 

za 1 godzinę usług.  

Do wyliczenia wysokości opłaty przyjęto następujące dane: 

Kwota wydatków na świadczenie usług opiekuńczych za 2017 r. 667.493,69 zł 

Czas pracy wszystkich opiekunek w 2017r. (zgodnie z wymiarem czasu pracy) – 30.682 

godzin 667.493,69 zł / 30.682 godzin = 21,76 zł/godzinę. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję mówiąc, że swego czasu rozmawiano o takiej 

formie opieki, jak pomoc sąsiedzka, ale pojawiła się też informacja z ODR Minikowo o 

nowej innej formie opieki pn.: „Zielona Opieka” tj. opiece w gospodarstwach 

agroturystycznych. Pytała, zatem, czy na ten temat coś więcej wiadomo Dyrektorowi 

MGOPS. 

 

Dyrektor MGOPS odpowiedział, że Ośrodkowi Pomocy Społecznej wiadomo, na czym to 

rozwiązanie polega, ponieważ brał udział w spotkaniu, które odbyło się na terenie powiatu 

tucholskiego, a tam ta forma bardzo dobrze funkcjonuje. Jest to w kręgu zainteresowania 

MGOPS w Więcborku może nie na najbliższą przyszłość, ale jakaś alternatywa  

w perspektywie czasu. Natomiast MGOPS w Więcborku ponownie złożył wniosek na 

dofinansowanie zewnętrzne działania „Pomoc Sąsiedzka” i ma nadzieje, że tym razem uda się 

pozyskać środki na realizację tej formy wsparcia w roku 2019.   

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

 

d) w sprawie przyjęcia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku. 

 

 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku jest jednostką organizacyjną 

gminy, będącą jednostką organizacyjną pomocy społecznej, w strukturach, której działa 

placówka wsparcia dziennego. Ośrodek działa na podstawie Statutu nadanego uchwałą Rady 

Miejskiej w Więcborku. Z uwagi na przyjęcie do realizacji nowego zadania, tj. rządowego 

programu „Dobry start" oraz utworzenie z dniem 1 września 2018 r. ośrodka wsparcia pn. 

Klub „Senior+”, będącego jednostką organizacyjną pomocy społecznej, w formie klubu 
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samopomocy, konieczne jest wprowadzenie Statutu w brzmieniu stanowiącym załącznik do 

niniejszej uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na plaży przy Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza przedstawił Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że w przypadku, gdy nie jest 

uzasadnione utworzenie kąpieliska, rada gminy może wyrazić, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, zgodę na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli, funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym, 

określając sezon kąpielowy dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

Organizator miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, w terminie nie krótszym niż 

30 dni przed planowanym otwarciem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, 

przekazuje wójtowi, burmistrzowi lub prezydentowi miasta wniosek o wyrażenie zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. Wniosek złożył Urząd 

Miejski w Więcborku, który będzie organizatorem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli. Ze względu, iż na plaży w Lubczy w czasie weekendów występuje zwiększona 

liczba kąpiących się osób, a położenie oraz dostępność nie uzasadniają tworzenia w tym 

miejscu kąpieliska, dlatego też z uwagi na dotychczasową praktykę słusznym wydaje się 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. Zgodnie z art. 39 ust. 7 

Prawa wodnego przekazano do zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, 

właścicielowi wód oraz właściwemu organowi Inspekcji Ochrony Środowiska  

i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

Z racji tego, iż przyjecie uchwały i procedura publikacji przesunięta została w czasie  

w związku z oczekiwaniem na opinię właściwego organu z projektu usuwa się trzy pierwsze 

wskazane okresy sezonów kąpielowych. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję pytając, czy jest możliwość zmiany uchwały  

i wskazania innych okresów kąpielowych np. z uwagi na kąpiele morsów itp. 
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W tej chwili nie, trzeba by było wywoływać nową uchwałę, ale jest to możliwe – 

odpowiedział Zastępca Burmistrza Więcborka. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję zarządzając głosowanie projektu uchwały  

z uwzględnieniem zgłoszonych poprawek. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka omówił 

również Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

Przedmiotowa uchwała reguluje miesięczne wynagrodzenie Burmistrza Więcborka 

począwszy od dnia 1 lipca 2018 r. Jej zmiana został spowodowana wejściem w życie nowego 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie wynagradzania 

pracowników samorządowych, która wprowadziła nowe stawki wynagrodzenia zasadniczego 

oraz funkcyjnego m.in. dla burmistrzów w gminach do 15 tys. mieszkańców. Proponowana 

wysokość wynagrodzenia jest niższa od dotychczasowego o kwotę 52,00 zł. Burmistrz 

Więcborka już na początku kadencji zadecydował o przyjęciu niższego wynagrodzenia niż 

poprzednik. Obecne przepisy dają nawet możliwość podwyższenia tegoż wynagrodzenia, 

aczkolwiek będąc konsekwentnym Burmistrz zastosował się do nowych przepisów prawa, 

stąd wywołany projekt uchwały. 

 

Projekt ustala dla Burmistrza Więcborka następujące składowe wynagrodzenia: 

 

1) miesięczne wynagrodzenie zasadnicze w wysokości: 4.700,00 zł.; 

2) stawkę dodatku funkcyjnego w wysokości: 1.900,00 zł.; 

3) dodatek specjalny w wysokości 28 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia 

zasadniczego i dodatku funkcyjnego w wysokości:1.848,00 zł.; 

4) dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20 % pobieranego miesięcznego 

wynagrodzenia zasadniczego w wysokości: 940,00 zł 

 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie gminy Więcbork, odrębnie dla poszczególnych rodzajów napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży oraz zasad 
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usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych przedstawiła Inspektor 

UM w Więcborku p. Ewa Kiestrzyn-Kobus. 

Podjęcie uchwały wynika ze zmiany art. 12 Ustawy z dnia 26 października 1982r.  

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Rada Gminy ma obowiązek 

ustalić w drodze uchwały maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

odrębnie dla: 1) poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych, o których mowa w art. 18 

ust. 3; 2) zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia  

w miejscu sprzedaży ; 3) zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży. Zgodnie z art. 12 ust. 3 Rada gminy ustala w drodze 

uchwały zasady usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. Zgodnie 

z art. 12 ust. 5 zasięgnięto opinii jednostek pomocniczych gminy. 

 Ustala się dla terenu gminy Więcbork maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży dla: 

1) napojów zawierających do 4,5% alkoholu oraz na piwo – 40 zezwoleń 

2) napojów zawierających powyżej 4,5% do 18% alkoholu (z wyjątkiem piwa) – 35 

zezwoleń 

3) napojów zawierających powyżej 18% alkoholu – 32 zezwolenia 

 Ustala się dla terenu gminy Więcbork maksymalną liczbę zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży dla: 

1) napojów zawierających do 4,5% alkoholu oraz na piwo – 20 zezwoleń 

2) napojów zawierających powyżej 4,5% do 18% alkoholu (z wyjątkiem piwa) – 8 zezwoleń 

3) napojów zawierających powyżej 18% alkoholu – 8 zezwoleń 

 

Zasady usytuowania miejsc przeznaczonych do sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych, pozostają takie same, jak w obecnie obowiązującej uchwale, która 

zmieniana była przez Rade Miejską w Więcborku, w roku 2017. 

Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Kałaczyński odniósł się do §3. pkt. 3 projektu uchwały cyt.: „Zabrania się sprzedaży 

napojów alkoholowych na plażach i kąpieliskach w odległości mniejszej niż 50 m od lustra 

wody – koniec cytatu. W tym kontekście pytał, czy na plaży miejskiej w Więcborku będzie 

zorganizowany jakiś „ogródek piwny”. W tej chwili odwiedzając plażę wieczorem widuje 

grupki pijących piwo  i palących papierosy na pomoście przy kąpielisku. Pytał, kto będzie 

monitorował bezpieczeństwo w tej części miasta? Czy będą to, te dodatkowe patrole policji 

przydzielone na okres letni, czy może ratownicy?  

 

Inspektor UM wyjaśniła, że uchwała tych kwestii nie reguluje. W ustawie o wychowaniu  

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi pojawił się natomiast zapis zabraniający 

spożywania alkoholu w miejscach publicznych. Do tej pory tego nie było teraz zapis się 

pojawił. Brak jest wyjaśnienia pojęcia „miejsce publiczne” tj., co należy przez nie rozumieć, 

ale zapis, jako taki się pojawił. 

 

Będzie tak, że Gmina dała zezwolenie te 50m od lustra wody sprzedawać alkohol, a spożywać 

pójdą na plażę. Myślę, że to będzie takie przyzwolenie dla pijących – mówił radny 

Kałaczyński.  
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Przewodnicząca RM prosiła o uszczegółowienie zapisu o 45 punktach sprzedaży, który 

widniał w poprzedniej uchwale Rady. 

 

Tak, było to 45 punktów sprzedaży, przy czym dotyczyło to punktów sprzedaży alkoholu 

zawierającego powyżej 4,5%, a wiec w ten limit nie wchodziły napoje alkoholowe do 4,5% 

oraz piwo. Teraz w ramach limitu jest każdy rodzaj alkoholu – doprecyzowała Inspektor 

UM. 

Zatem wychodzi na to, że teraz zwiększyliśmy. Zakładam, ze będą to różne obiekty: jedne od 

4,5% - 18% inne powyżej 18%, to mamy 35+32 punkty razem 67 punktów – mówiła 

Przewodnicząca RM. 

Piwo do tej pory nie było objęte tym wskazaniem do 45 punktów, a tego było około 60 

jeszcze pięć lat temu. Potem ta liczba zaczęła spadać i spada nadal. Nigdy nie mieliśmy tego 

limitu 45 punktów wyczerpanego, a teraz jesteśmy bardzo poniżej – wyjaśniła Inspektor 

UM. 

Mnie cały czas zastanawia ten zapis dotyczący liczenia drogi „od, do”. Za chwilę wymyślimy 

taką pętelkę, że tak naprawdę będzie to można sprzedawać wszędzie. Od wielu lat ja się 

upierałam, żeby liczyć nie tak, jak jest w zapisie „ /…/najkrótszą możliwą drogą przejścia dla 

pieszych od drzwi wejściowych punktu handlowego do najbliższych głównych drzwi 

wejściowych obiektów”. Poza tym, co to znaczy „najbliższe główne drzwi”? Albo są 

najbliższe, albo są główne. Zazwyczaj budynek ma jedno główne wejście, więc albo 

najbliższych, albo głównych – to taka moja sugestia. Natomiast wiem, że jest to „walka  

z wiatrakami”, bo i tak większość osób uważa, że kto chce pić, będzie pił. Są to niuanse, które 

powinniśmy rozważyć, ja jestem za tym, aby zdecydować – i albo „najbliższe”, albo 

„główne” drzwi usunąć z zapisu – mówiła Przewodnicząca RM. Przewodnicząca RM 

Sugerowała przegłosowanie poprawki w tym względzie. 

Radny Antczak uważał, że powinno zostać tak jak w projekcie jest. 

Wiceprzewodnicząca RM zaproponowała, by przegłosować wniosek Przewodniczącej RM 

dotyczący przedmiotowego zapisu. 

Przewodnicząca RM złożyła wniosek formalny o wykreślenie w §3 pkt. 2 słowa „główne”  

i przyjęcie zapisu w brzmieniu cyt.: „Odległość, o której mowa w ustępie poprzedzającym 

mierzy się najkrótszą możliwą drogą przejścia dla pieszych od drzwi wejściowych punktu 

handlowego do najbliższych drzwi wejściowych obiektów” – koniec cytatu. Następnie 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie złożony wniosek. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Za wnioskiem głosowało - 4 radnych 

Przeciwnych - 10 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Wniosek upadł 

 

W dalszej części Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały  

w brzmieniu złożonego przez Burmistrza Więcborka projektu uchwały. 
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Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 10 radnych 

Przeciwnych - 4 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.15-17 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk 

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2018r., 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego z dnia 14.06.2018 r. informującego  

o przyznaniu dotacji dla Gminy Więcbork w ramach programu „Wspieranie opieki nad 

miejscami pamięci i trwałymi upamiętnieniami w kraju" w kwocie 113.970,00 zł  

z przeznaczeniem na remont kaplicy i terenu przyległego miejsca pamięci narodowej  

w Karolewie. W planie finansowym dochodów zmiany ujęte zostały w rozdziale 71035  

w §2020 natomiast po stronie wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w tym samym 

rozdziale w §4270. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.1.3120.3.27.2018 z dnia 15 czerwca 2018 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85504 o kwotę 20.260,00 zł  

z przeznaczeniem na zabezpieczenie kosztów realizacji Programu „Dobry Start"  

z zastrzeżeniem, iż na wynagrodzenia i inne środki dla osób realizujących zadania 

związane z realizacją programu, Gmina przeznaczy nie mniej niż 80% dotacji otrzymanej 

na koszty realizacji. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w 

§3020, §4010, §4110, §4120, §4210, §4280, §4440 i §4700. 

3. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 60016 w §6630  

o kwotę 18.200,00 zł w związku z zawarciem w dniu 04 maja 2018 r. umowy nr 

UM_RW,7152,1,084.2018 określającą maksymalną kwotę dofinansowania z budżetu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na poziomie 76,800,00 zł w realizacji zadania pn. 

„Przebudowa części drogi gminnej nr 020217C na odcinku Zabartowo - Puszcza - odcinek 

drogi długości 1000 m w km 1+649.59 - 2+649.56". 

4. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 75095 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku 

gospodarczego na klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz 

pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu" o kwotę 677.404,00 zł w związku  

z prawdopodobieństwem nierozliczenia i nieotrzymania w br. całości dofinansowania  

z budżetu środków europejskich wynikającego z umowy o przyznanie pomocy. Kwota 

zmniejszenia dofinansowania z budżetu środków europejskich ujęta została w dochodach 

majątkowych 2019 r. Jednocześnie w zakresie wydatków inwestycyjnych w tym zadaniu 

dokonuje się aktualizacji planu w oparciu o umowę o przyznanie pomocy. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 w §0960 o kwotę 300,00 zł  

w związku z otrzymaniem darowizny z Banku Spółdzielczego w Więcborku na 

organizację Dnia Dziecka w Sołectwie Czarmuń, Po stronie wydatków darowizna ujęta 

została w rozdziale 92195 w §4300. 

6. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 90001 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 
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kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na ul. 28 stycznia oraz części ul. Wyzwolenia  

w Więcborku" w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 1.061.547,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę l.458.310,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 

inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych (stosowny 

konkurs jest ogłoszony - Gmina złożyła wniosek). W związku z powyższym wykonanie 

zadanie zostanie ujęte w budżecie roku 2019. 

7. Zmniejsza się plan finansowy w rozdziale 90001 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa 

kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Runowo Krajeńskie" w zakresie: 

 dochodów majątkowych w §6257 o kwotę 3.886.791,00 zł, 

 wydatków majątkowych w §6057 i §6059 o łączną kwotę 5.218.116,00 zł. 

Zmiany wynikają z rezygnacji w bieżącym roku budżetowym z realizacji przedmiotowej 

inwestycji. Inwestycja ta ma być realizowana z udziałem środków unijnych (stosowny 

konkurs jest ogłoszony - Gmina złożyła wniosek). W związku z powyższym wykonanie 

zadanie zostanie ujęte w budżecie roku 2019. 

8. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 92695 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy 

Więcbork" o kwotę 70.793,00 zł w związku z prawdopodobieństwem nierozliczenia  

i nieotrzymania w br. dofinansowania z budżetu środków europejskich. 

Jednocześnie w zakresie wydatków inwestycyjnych w tym zadaniu dokonuje się 

aktualizacji planu w oparciu o umowę o przyznanie pomocy, 

9. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 92695 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej przy promenadzie, 

obręb Śmiłowo" o kwotę 79,752,00 zł w związku z prawdopodobieństwem nierozliczenia 

i nieotrzymania w br. dofinansowania z budżetu środków europejskich. Jednocześnie  

w zakresie wydatków inwestycyjnych w tym zadaniu dokonuje się aktualizacji planu  

w oparciu o umowę o przyznanie pomocy. 

10. Zmniejsza się plan finansowy dochodów majątkowych w rozdziale 92695 w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Budowa mola przy promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz  

z infrastrukturą towarzyszącą" o kwotę 254.545,00 zł z uwagi na konieczność wykonania 

aktualizacji kosztorysu tego zadania. Po aktualizacji wartość zadania wzrosła do kwoty 

1.420,00,00 zł. Zatem planuje się realizację zadania dwuetapowo. W br. planowana 

wartość robót aktualnie wynieś ma 518.000,00 zł. Pozostała wartość zadania ujęta została 

w planach budżetowych roku 2019 i wyniosła 902.000,00 zł. Wartość dofinansowania  

z budżetu środków europejskich również ujęta została w dochodach majątkowych 2019r. 

11. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 70005§0770 o kwotę 3.000,00 zł (wpływ z tytułu odpłatnego nabycia nieruchomości 

gminnych), 

 75023§0970 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 75085§0970 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wpływ kwot 

ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 75615§0340 o kwotę 800,00 zł ( wpływy z podatku od środków transportowych). 

 75615§0500 o kwotę 1.200,00 zł i 75616§0500 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy  

z podatku od czynności cywilnoprawnych), 
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 75616§0910 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

 75618§0460 o kwotę 1.000,00.zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

 75616§0500 o kwotę 27.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności 

cywilnoprawnych), 

 75618§0490 o kwotę 750,00 zł (wpływy z opłaty za umieszczenie urządzeń w pasie 

drogowym), 

 75618 §0690 o kwotę 1.000,00 zł (wpływ opłaty dodatkowej za przyjęcie oświadczeń 

o wstąpieniu w związek małżeński poza urzędem stanu cywilnego), 

 75814§0920 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 80101 §0610 o kwotę 150,00 zł (wpływ z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

 80101§0840 o kwotę 355,00 zł i 80104§0840 o kwotę 25,00 zł (wpływy ze sprzedaży 

złomu zdemontowanego w placówkach oświatowych), 

 80101 §0970 o kwotę 30,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 85202§0970 o kwotę 2.000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt 

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85203§0970 o kwotę 80,00 zł (wpływy z dochodów różnych), 

 85502§2360 o kwotę 6.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 90002§0910 o kwotę 600,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi), 

 90019§0690 o kwotę 8.000,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska). 

 92695§0830 o kwotę 2.328,00 zł (wpływ dochodów z tytułu wynajmu sprzętu 

wodnego w okresie letnim). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym 

zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 01008 w §2830 o kwotę 50.000,00 zł 

z przeznaczeniem na dotację dla spółek wodnych na realizację zadań związanych  

z bieżącym utrzymaniem wód i urządzeń wodnych. 

13. W rozdziale 60016 w planie finansowym wydatków dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4170 o kwotę 13.000,00 zł z przeznaczeniem na 

sfinansowanie napraw pojazdów gminnych, konserwacji fontanny oraz wykonania 

przeglądów drogowych dróg lokalnych, 

 zmniejsza się plan finansowy w §4210 o kwotę 9.000,00 zł w ramach środków 

funduszu sołeckiego Sołectwa Zabartowo z przeznaczeniem na realizację zadania 

inwestycyjnego pn.: „Budowa drogi we wsi Zabartowo", 

 zwiększa się plan finansowy w §4300 o kwotę 50.000,00 zł w celu sfinansowania 

skarpowania poboczy dróg gminnych w celu poprawy odwodnienia pasa drogowego. 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa drogi we wsi Zabartowo"  

o wartości 44.000,00 zł, 

 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa drogi gminnej nr 020218C 

relacji droga nr 241 - Pęperzyn oraz skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii 

powiatowej" o wartości 505.200,00 zł, w tym kwota 90.000,00 zł została przesunięta 

z zadania pn.: „Przebudowa drogi we wsi Pęperzyn gm. Więcbork". 

14. Dokonuje się zwiększenia planu finansowego wydatków w rozdziale 75075 w §4300  
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o kwotę 5.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup usług promujących Gminę Więcbork. 

15. W rozdziale 75095 w planie finansowym wydatków, oprócz zmian ujętych w pkt 4 

uzasadnienia, dokonano następujących zmian: 

 zwiększa się plan finansowy w §4210 o kwotę 5.000,00 zł w celu sfinansowania 

bieżącej działalności UM w Więcborku, 

 zwiększa się plan finansowy w §4309 o kwotę 136,00 zł w związku z aneksem nr l do 

Umowy Partnerskiej nr WCF-I.433.UE.335/2017 z dnia 27.06.2017 r. dotyczącego 

realizacji projektu „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0" gdzie plan wydatków bieżących 

został zwiększony o środki niewykorzystane w 2017 r. 

16. W dziale 801 dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych w związku 

z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

17. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 25.072,00 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższe pół roku daje informację, że liczba 

osób uprawnionych jest mniejsza, zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

18. Dokonuje się zwiększenia planu finansowego wydatków w rozdziale 85506 o kwotę 

377.676,00 zł w związku z planowanym rozpoczęciem działalności od września br. klubu 

dziecięcego w Więcborku. Zaplanowane wydatki obejmują remont pomieszczeń oraz ich 

kompleksowe wyposażenie. Ponadto w planie, ujęte zostały także koszty wynagrodzeń 

pracowniczych. Gmina Więcbork złożyła wniosek do Urzędu Marszałkowskiego  

w związku z ogłoszonym konkursem w ramach RPO na dofinansowanie organizacji  

i funkcjonowania klubu dziecięcego „Więcborski Maluszek". Wartość procentowa 

dofinansowania to 85% kosztów kwalifikowanych. W przypadku pozytywnego 

rozstrzygnięcia projekt realizowany będzie przez 24 m-ce. 

19. Dokonuje się zwiększenia w planie finansowym wydatków w rozdziale 92109 w §4260  

o kwotę 600,00 zł na sfinansowanie opłaty przyłączeniowej do sieci energetycznej w 

świetlicy w Śmiłowie. 

20. W rozdziale 92695 w planie finansowym wydatków, oprócz zmian ujętych w pkt 8-10 

uzasadnienia, dokonano zwiększenia w §4210 i §4300 na łączną kwotę 20.000,00 zł celem 

zapewnienia środków na kompleksowe przygotowanie obiektów sportowych  

i rekreacyjnych do sezonu letniego. 

 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński nawiązał do zmiany dotyczącej budowy molo na jeziorze 

Więcborskim. Wcześniej była mowa o tym, że koszt budowy ma wynieść 700.00,00 zł, ale  

z wiadomych przyczyn ta opcja upadła. Teraz budżet inwestycji podzielony został na dwie 

raty przy jednoczesnym zwiększeniu nakładów na przedmiotową inwestycję i w sumie koszt 

zadania oszacowano na prawie 1.500.000,00 zł. Jednakże na dziś nie wiadomo, czy ta suma 

będzie wystarczająca, bo nikt nie może tego w tej chwili zagwarantować, i czy w roku 2019 

nie będzie trzeba do tej kwoty dołożyć jeszcze 500.000,00 zł. Radny był zdania, że jezioro 

Więcborskie ma już swoje piękne molo i jest ono zlokalizowane na plaży miejskiej, co 

zobrazował zdjęciem umieszczonym na folderze promocyjnym Gminy Więcbork. Radny 

zauważył też, że wcześniej sugerował wstrzymanie się z decyzją o budowie molo do czasu, 

kiedy Krajeński Park Krajobrazowy nie podejmie się realizacji budowy swojej siedziby, gdyż 
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może oni w swoich zamierzeniach projektowych uwzględnią również budowę takiego obiektu 

i wówczas oba zamierzenia będzie można połączyć. Uważał ponadto, że większą potrzebą dla 

Więcborka na dziś jest wykonanie porządnego odwodnienia nawierzchni ulic: Pocztowej  

i Mickiewicza, i przy okazji planowanej przez Zarząd Dróg Wojewódzkich modernizacji 

nawierzchni wykonać ww. zadanie. Na obecną chwilę radny wyraził stanowczy sprzeciw 

wydawaniu takich środków na budowę molo, był za wstrzymaniem się z realizacją inwestycji 

i podjęciem konsultacji, co do ewentualnej współpracy przy jej wykonywaniu z Krajeńskim 

Parkiem Krajobrazowym. Zastanawiał się też, dlaczego w kwestii budowy molo nie słucha się 

głosu mieszkańców tj., czego oni bardziej oczekują: budowy molo, czy odwodnienia ulic. 

Inną sprawą poruszoną przez radnego było wykonawstwo siłowni napowietrznych. Dociekał  

w tym względzie, dlaczego technika wykonania tych obiektów jest tak znacząco różna na wsi 

i w mieście i jest ona zdecydowanie wyższa w Więcborku. Wyjaśnienia, że wynika to z faktu, 

iż zadania realizowane były przez różnych wykonawców wyłonionych dla zadań w drodze 

przetargu, jakoś do niego nie przemawiają. Rozumie, że szuka się oszczędności, ale 

oszczędzać też należy logicznie, a nie tylko jednostronnie. 

 

Radny Jan Antczak przypomniał, że na posiedzeniu Komisji dzień przed sesją sporo 

dyskusji temu tematowi poświęcono. Sam zaprosił radnych i większość z tego skorzystała, do 

obejrzenia inwestycji wykonywanej obecnie przy Urzędzie Miejskim. Kiedyś nazywano to 

„stajnią” dziś jest to przepiękny budynek, dobrze wkomponowany w przestrzeń z równie 

udanym parkingiem. O molo Rada rozmawia już dwa lata. Jest piękny plac przy kościele  

i cudowne miejsce, które aż prosi się o dalsze zagospodarowanie. Osobiście jest 

zdecydowanie za wykonaniem tej inwestycji. Jeżeli zostanie ona rozpoczęta w tym roku  

i w tym roku podpisana zostanie stosowna umowa z wykonawcą, to nie ma możliwości, aby 

była ona droższa, jak założono to obecnie w projekcie zmian. Za inwestycją przemawia też 

fakt, że jesteśmy miasteczkiem turystycznym i trzeba pracować nad jego uatrakcyjnieniem tak 

dla turystów, jak i mieszkańców gminy. 

 

Radna Beata Lida mówiła, że niestety sama z doświadczenia wie, iż ceny wykonawstwa 

mocno podskoczyły i generalnie wartość inwestycji wykonywanych na terenie powiatu 

sępoleńskiego wzrasta. Nie tyle wartość kosztorysowa, co wartość przetargowa. To, co 

powiedział przedmówca, że koszty budowy molo nie wzrosną trudno dziś brać za pewnik, ona 

byłaby w tym stwierdzeniu ostrożna i raczej powiedziała, że tego czy nie wzrosną po prostu 

nie wie. Tendencja jest raczej taka, że raczej ceny te nie spadną. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiadając na wątpliwości skierował się wpierw do 

Przewodniczącej RM, jako pracownika KPK z pytaniem, czy wie coś na temat budowy molo 

przy planowanej siedzibie KPK. 

 

Przewodnicząca RM podkreśliła, że nie jest pracownikiem decyzyjnym, więc wszelkie jej 

informacje są niewiarygodne, ale może zacytować wypowiedź Burmistrza i Dyrektora KPK, 

którzy na jej propozycję taką jak radnego Kałaczyńskiego tj. żeby się wstrzymać i kiedyś 

pomyśleć o wspólnym podobnym projekcie, usłyszała cyt.: „każdy sobie” – koniec cytatu. 

Uważała również, że określenie zadania mianem „budowy molo” jest popadaniem w swego 

rodzaju megalomanię, gdyż molo jest w Sopocie i należałoby sobie odpuścić pretendowanie 

do miana metropolii turystycznej z racji tego, że buduje się jakiś pomost na jeziorze.  

W przypadku KPK raczej inwestycja taka jak budowa „molo”, jej zdaniem, nie dojdzie do 

skutku z racji kosztów. Stwierdziła jednak, że z tą inwestycją zabrnięto w „ślepy zaułek”. 

Wzrost kosztów oczywiście nie jest zależny od radnych, ale od nich zależy, czy ta inwestycja 

będzie realizowana, czy nie, czy zostanie ona uznana za priorytetową i wartą wydania 
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przynajmniej półtora miliona /trudno zagwarantować, że koszt nie będzie wyższy/. Radna 

zastanawiała się też, dlaczego inwestycja dzielona jest na dwa budżety, gdzie nie ma 

gwarancji, że to obecni radni będą realizować kolejny budżet. Osobiście zastanawiałaby się 

czy w ogóle podejmować się wykonania zadania, a jeżeli tak, to czy dzielić go na dwa 

budżety roku 2018 i 2019? Czy wykonać w roku bieżącym w całości? Czy pozostawić 

decyzję w tej sprawie Radzie kolejnej kadencji?  

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że wsłuchuje się w głosy mieszkańców i podobnie, jak 

radny Kałaczyński z tymi mieszkańcami rozmawia. Oczywiście wśród mieszkańców głosy są 

podzielone i jedni mówią, że być może to molo niekoniecznie powinno powstać, ale też wielu 

mieszkańców pyta, kiedy prace się rozpoczną. Kiedy rozpoczęto proces inwestycyjny 

dotyczący siłowni napowietrznych przy Promenadzie, wielu mieszkańców pytało, czy już 

rozpoczyna się budowa mola. Wówczas zaprzeczył mówiąc, że trzeba wspólnie podjąć 

decyzję o możliwości sfinansowania tego zadania. Radny mówi o tegorocznym budżecie, ale 

w tegorocznym budżecie nic odnośnie założonych wcześniej kwot na ww. inwestycję się nie 

zmienia. Jego propozycją jest to, aby sfinansowanie tej inwestycji rozłożyć na dwa lata, żeby 

w żadnym wypadku nie zakłócić proporcji inwestycji drogowych, o których wielokrotnie 

mówił. Zwrócił uwagę, że w proponowanych Radzie zmianach budżetowych po raz kolejny 

zwiększone zostają środki na inwestycje drogowe i jest to kolejne ponad 500.000,00 zł. 

Wielokrotnie podkreślał i podkreśla teraz, że chce realizować zrównoważony rozwój dla 

gminy Więcbork i ma świadomość tego, że priorytetowe są drogi, i wydatki inwestycyjne 

drogowe to potwierdzają. Przypomniał przy tym o wzroście z 1.700.000,00 zł do 

3.566.000,00 zł w 2017r. Natomiast, jeżeli mowa o zrównoważonym rozwoju, to nie można 

wszystkiego literalnie przeznaczyć na jeden cel, dlatego też jego propozycja żeby finansować 

ta propozycje w okresie dwóch lat budżetowych. Co zaś do siłowni napowietrznych, to 

również rozmawia z mieszkańcami, w dniu poprzedzającym sesje odwiedził Witunię  

i z przykrością stwierdził, że tam jedna z instrukcji obsługi sprzętu siłowni została zniszczona. 

Przykro, że coś, co jeszcze nie zostało na dobre uruchomione już w ten sposób potraktowano. 

Chciałby, aby na działania skierowane do mieszkańców patrzeć racjonalnie  

i widzieć to, co w tym pozytywne, a nie szukać na siłę negatywów, bo daleki jest od tego, by 

różnicować mieszkańców Więcborka oraz pozostałych sołectw. Wyjaśnił radnemu na 

posiedzeniu Komisji, że sztuczna nawierzchnia pod urządzeniami Street Workout wynika  

z zasad bezpieczeństwa tejże instalacji. Poza tym Gmina nie ma wpływu na to, kto wystartuje 

i do jakiego przetargu i kto ten przetarg wygra! Jeżeli radny ma, co do tego wątpliwości 

odsyła do ustawy o finansach publicznych, ustawy o zamówieniach publicznych, może też 

poprosić Inspektor UM w Więcborku, która zajmuje się przetargami, o wyjaśnienie mu zasad  

i procedur z nimi związanych. Nie jest winą Gminy, że w dwóch różnych przetargach wzięły 

udział inne firmy i inne wygrały. Podobnie jest w przypadku termomodernizacji obiektów 

szkolnych w Zakrzewku i Jastrzębcu, gdzie do przetargów zgłosiły się inne firmy i inne będą 

każde z zadań realizować. 

 

Radny Antczak przypomniał radnemu Kałaczyńskiemu, że budowę siłowni napowietrznych 

zaakceptowali radni. Powstały one w kilku miejscach gminy Więcbork, również w Runowie 

Krajeńskim, gdzie jest sołtysem. To, co powstało dzięki Gminie Więcbork, to jedno, teraz 

inicjatywa stoi po stronie samego sołectwa. W Runowie położony został w ramach Środków 

Funduszu sołeckiego polbruk pod miejscem usytuowania siłowni, nawieziono żwir  

i planowany jest zakup zadaszenia. Jego zdaniem sołectwa również powinny się 

zmobilizować i dołożyć coś od siebie.  
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Skarbnik Gminy Więcbork zauważyła, że etapowanie zadania nie jest niczym 

nadzwyczajnym, a normalną praktyką. Za wykonaniem molo w etapach przemawia również 

fakt, iż za nami półrocze roku budżetowego, więc zanim wdrożona zostanie procedura 

wyłonienia wykonawcy, podpisania umowy, zrobi się już wrzesień. Pytanie, czy na pewno 

radni chcieliby, aby wykonawca wykonał całość w jednym roku, czy woleliby uwzględniając 

zależność realizacji również od warunków atmosferycznych, dać wykonawcy więcej czasu. 

Poddała po rozwagę radnych, czy wydłużenie okresu finalizacji zadania, nie daje większego 

poczucia bezpieczeństwa. 

 

Przewodnicząca RM zgłosiła swoje wątpliwości, co do punktu 18 uzasadnienia zmian  

w budżecie tj. do zwiększenia wydatków w przypadku Klubu Dziecięcego. Rozumiała, że 

wskazana kwota 377.000,00 zł stanowi 15% wkładu własnego do całości. 

 

Nie, to jest całe 100% kwoty, która miałaby być wydatkowana, o ile wniosek zostanie 

rozpatrzony pozytywnie, w roku 2018. Należy wziąć pod uwagę fakt, że o ile wniosek ten 

zostanie rozpatrzony pozytywnie i dojdzie do podpisania umowy, nie ma szans otrzymać 

dofinansowania, tego, które stanowi 85% kosztów kwalifikowanych roku 2018, jeszcze  

w bieżącym roku. Zatem zasadnym było, umieszczenie tej kwoty dochodów, już w budżecie 

roku 2019. W związku z tym tu po stronie wydatków mamy 100% kosztów, póki, co, po 

naszej stronie – mówiła Skarbnik Gminy Więcbork.  

 

Rozumiem, że wnioskowana kwota, to 1.800.000,00 zł – Przewodnicząca RM. 

 

Tak – odpowiedziała Skarbnik Gminy. 

 

Zaczynamy działalność Klubu małego Dziecka od września, ile osób ma być tam 

zatrudnionych? – Przewodnicząca RM. 

 

Według projektu, tego, co napisano we wniosku, czterech opiekunów, czterech młodszych 

opiekunów i kierownik Klubu – Skarbnik Gminy. 

 

Więc łącznie osiem osób plus kierownik Klubu, który będzie wspólnym z Dyrektorem 

Przedszkola, więc w tym przypadku pozostanie jedynie kwestia dodatku funkcyjnego – 

Przewodnicząca RM. 

  

Bądź pół etatu – Skarbnik Gminy. 

 

No to już przestaje wyglądać tak groźnie, bo przeraziło mnie to, ze mamy w parafach 4017 – 

161.000,00 zł, 4019 – 28.000,00 zł. Zatem łącznie na płace i pochodne mamy przeznaczone 

prawie 200.000,00 zł, gdzie mówimy o czterech miesiącach. Jeżeli jest to jednak, aż ośmiu 

opiekunów, to już nie wygląda, aż tak tragicznie – Przewodnicząca RM. 

 

Przewodnicząca RM pytała również, na co przeznaczone jest przeznaczone 5.000,00 zł na 

usługi w kwestii Promocji Gminy. 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że chodzi tu o przygotowanie nowych folderów, czy też 

filmów reklamujących gminę turystycznie w okresie letnim. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.  
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Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

 

Zmian w Wieloletnie Prognozie Finansowej w 2018r. dokonano w planie dochodów  

i wydatków z uwagi na dotychczasowe zmiany w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, ujęto 

w planie dochodów nadwyżkę budżetową na 2017r., jako źródło finansowania rozchodów  

w latach 2019-2020 oraz częściowo planowanego deficytu w 2018r.. Przyjęta nadwyżka 

umożliwia rezygnację z planowanego zaciągania w 2018r. kredytu w kwocie 466.010.95 zł 

oraz planowanie budżetu zrównoważonego na 2019r.. Zmiany w parametrach przychodów  

i rozchodów wymuszają korektę kwoty długu w całym okresie obowiązywania WPF oraz 

korektę wyniku budżetu, aby spełnić zasadę przyjętą w §5 uchwały. Ponadto, w załączniku 

przedsięwzięć dokonano następujących zmian: 

 

1. Zwiększa się limit wydatków na 2018r. w zadaniu pn.: „Termomodernizacja budynków 

placówek oświatowych na terenie gminy Więcbork – Szkoła Podstawową w Jastrzębcu  

i Szkoła Podstawowa w Zakrzewku”. Limit został zwiększony do kwoty 624.747,00 zł  

i jest zgodny z aktualnie obowiązującym planem inwestycyjnym Gminy Więcbork. 

2. Wprowadza się nowe zadanie pn.: „ Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na 

ul. 28. Stycznia oraz części ul. Wyzwolenia w Więcborku” z limitem wydatków na 2018r. 

w wysokości 8.595,00 zł  i na 2019r. w kwocie 1.461.300,00 zł, 

3. Wprowadza się nowe zadanie pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we 

wsi Runowo Krajeńskie” z limitem wydatków na 2018r. w wysokości 8.595,00 zł i na 

2019r. w kwocie 5.080200,00 zł, 

4. Wprowadza się nowe zadanie pn.: „Budowa mola przy promenadzie na jeziorze 

Więcborskim wraz z infrastrukturą towarzyszącą” z limitem wydatków na 2018r.  

w wysokości – 518.000,00 zł i na 2019r. w kwocie 902.000,00 zł, 

5. Wprowadza się nowe zadanie pn.: „Więcborski Maluszek- organizacja i funkcjonowanie 

klubu dziecięcego w Więcborku” z limitem wydatków majątkowych na 2019r.  

w wysokości 159.050,00 zł (modernizacja placu zabaw i zakup klimatyzatora) oraz 

limitem wydatków bieżących na rok 2018 w kwocie 377.676,00 zł remont pomieszczeń  

i kompleksowe ich wyposażenie, pomoce dydaktyczne, zabawki, wynagrodzenia  

i obsługa), na rok 2019 w wysokości 805.804,00 zł ( dalsze doposażenie, wynagrodzenia  

i obsługa) i rok 2020 w kwocie 480.294,00 zł. Realizacja zadania ma trwać 24 miesiące. 

Projekt może uzyskać dofinansowanie z RPO w wysokości 85% kosztów 

kwalifikowanych. 

6. W zadaniu pn.: „Przebudowa i rozbudowa Sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej nr 1 

w Więcborku” limit wydatków z 2019r. został przeniesiony na 2022r. 

Zadania wymienione w pkt. 2-5 mają być realizowane z dofinansowaniem ze środków 

budżetu UE, stąd po stronie dochodów ujęto kwoty planowanego dofinansowania. 
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Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 2 radnych 

 

 

 

c) udzielania dotacji Spółkom Wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji  

i sposobu jej rozliczania. 

 

Projekt tej uchwały zakłada uregulowanie zasad udzielania dotacji spółkom wodnym. Do tej 

pory takie regulacje w gminie nie obowiązywały. Do gminy wpłynął wniosek GSW  

z Więcborka o udzielenie takowej dotacji i o ile Rada taka wolę wyrazi, konieczne jest 

wprowadzenie takiej regulacji uchwałą. O dotację będzie mogła się starać spółka wodna 

wykonująca zadanie w zakresie bieżącego utrzymania urządzeń wodnych, bądź finansowania 

lud dofinansowania inwestycji na terenie gminy. Żeby ubiegać się o przedmiotową dotację,  

w terminie do 15 października roku poprzedzającego rok budżetowy, spółka musi złożyć 

wniosek. O ile Gmina będzie w stanie wniosek zrealizować umieści go w planie finansowym 

na kolejny rok. Dotacja nie może przekroczyć 80% wartości zadania (nie więcej niż jest to 

zabezpieczone w budżecie).  Regulacje przewidują możliwość złożenia wniosku przez spółkę 

w trakcie roku budżetowego oczywiście z zastrzeżeniem, iż do dnia podpisania umowy 

Gmina zabezpieczy stosowne środki w budżecie. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

 

 

 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski 

/Odp. na interp. radnej A. Łańskiej/ 

 Interpelacja radnej zostanie przekazana do odpowiedniej instytucji poprze Starostę 

Powiatu Sępoleńskiego. 
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Ad.19 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodnicząca RM pytała o ustalenie terminu kolejnej sesji w miesiącu sierpniu. 

Ostatecznie przyjęto, że termin określony zostanie w zależności od zaistniałej sytuacji. 

Radny Jan Antczak zgłosił, że chciałby, aby ostatnia sesja obecnej kadencji Rady odbyła się 

na terenie Runowa Krajeńskiego. 

Przewodnicząca RM powiedziała, że ma nadzieję, że będzie mogła ona odbyć się już  

w nowym budynku przy Urzędzie Miejskim w Więcborku. 

Radny Wilczyński zgłosił potrzebę odświeżenia pasa oddzielającego jezdnię od części 

pieszej na ulicy Ogrodowej w Więcborku oraz poziomego oznakowania przejść dla pieszych 

w mieście. 

Burmistrz Więcborka przypomniał, że jeżeli chodzi o oznakowanie poziome przejść dla 

pieszych w mieście, to zadanie to realizuje Zarząd Dróg Wojewódzkich, a ten ogłasza na tego 

typu prace przetarg i nie wie czy takowy został już rozstrzygnięty. Natomiast, co do pasa 

wyznaczającego drogę dla pieszych na ul. Ogrodowej na razie wstrzymano się z jego 

odświeżeniem, gdyż nie był on zgodny z organizacją ruchu i należy tą kwestię wyjaśnić. 

Radny Kołaczyński uważał, że malowanie oznakowania na drogach wojewódzkich winno się 

odbywać w całym mieście w tym też w Wituni jeszcze przed sezonem turystycznym, najlepiej 

w okresie wiosennym nie jesienią.  

 

Burmistrz Więcborka zgodził się z radnym w powyższej kwestii. Też chciałby, aby te prace 

wykonywane były wiosną, a sezonie turystycznym było ono już odświeżone. Tematy są 

poruszane z ZDW i często w tej sprawie się interweniuje, ale tak naprawdę Gmina Więcbork 

nie ma na to większego wpływu.  

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady czterdziestej piątej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

mgr Grażyna Witczak 
 


